



NEWSLETTER

LIFANG & PARTNERS **立方观评**



关注更多精彩内容

No.214

2021.03

立方网络安全与数据合规周报

Weekly Cybersecurity and Data Protection Review

No.44

国内要闻 Domestic News

工信部组织召开APP个人信息保护监管座谈会

MIIT Holds APP Personal Information Protection Supervision Meeting

工信部通报存在违规调用麦克风、通讯录、相册等权限行为的26款APP

MIIT Reports 26 Apps for Infringing Users' Rights and Interests

工信部通报下架37款侵害用户权益APP

MIIT: 37 Apps Pulled off for Infringing Users' Rights and Interests

信安标委发布快递物流服务、即时通信服务数据安全指南两项国家标准征求意见稿

TC260 Invites Comments on 2 Draft National Information Security Technology Standards

海外动态 Overseas News

Zoom就数据安全措施指控与美国联邦贸易委员会完成和解

FTC Approves to Settle with Zoom Over the Company's Data Security Practices Allegations

国内要闻 Domestic News

工信部组织召开APP个人信息保护监管座谈会

2021年2月5日，工业和信息化部（“工信部”）在京组织召开APP个人信息保护监管座谈会，工信部党组成员、副部长刘烈宏出席会议并讲话。工信部信息通信管理局负责同志参加会议。相关领域的专家学者和百度、腾讯、阿里巴巴、美团、字节跳动等14家企业负责人参会研讨。会议通报了近期APP个人信息保护工作情况。针对APP过度索取麦克风、相册、通讯录等权限问题，工信部专题开展技术检测，对发现存在问题的179款APP提出了责令限期整改，对其中未按期整改的26款APP予以公开通报。会议介绍了正在起草的《移动互联网应用程序个人信息保护管理暂行规定》有关情况，与会专家学者和企业负责人进行了研讨交流。（[查看更多](#)）

MIIT Holds APP Personal Information Protection Supervision Meeting

On February 5, 2021, China's Ministry of Industry and Information Technology ("MIIT") held an app personal information protection supervision meeting in Beijing. Liehong Liu, the vice minister of MIIT attended the meeting and delivered a speech. The responsible person of the Information and Communication Administration of MIIT attended the meeting. Experts and scholars in relevant fields and the company leaders from 14 enterprises such as Baidu, Tencent, Alibaba, Meituan and ByteDance also attended the meeting. During the meeting, MIIT updated the status on the work of app personal information protection. In response to app over-requesting permissions for microphones, photo albums, address books, etc., MIIT carried out special technical inspections and found 179 apps with permission problems. MIIT ordered the apps to rectify the problems within a time limit and later notified 26 of them to society which did not complete the rectification. The officials of MIIT introduced the *Interim Provisions on the Personal Information Protection of Mobile Internet Applications* which is being drafted and discussed with the experts, scholars and company leaders. ([More](#))

工信部通报存在违规调用麦克风、通讯录、相册等权限行为的26款APP

2021年2月5日，工信部信息通信管理局发布通报称，针对近期社会关注的麦克风、通讯录、相册权限问题，依据《网络安全法》《电信条例》《电信和互联网用户个人信息保护规定》等法律法规，结合《关于开展纵深推进APP侵害用户权益专项整治行动的通知》，工信部组织第三方检测机构对手机应用软件进行检查，督促存在问题的企业进行整改，并公布了截至2月5日尚未完成整改的26款APP软件。被通报的APP应在2月10日前完成整改工作，逾期不整改的，工信部将对依法依规开展相关处置工作。（[查看更多](#)）

MIIT Reports 26 Apps for Infringing Users' Rights and Interests

On February 5, 2021, MIIT issued a circular stating that in response to the recent social concern about the permissions of microphones, address books, and photo albums, in accordance with the *Cybersecurity Law, Telecommunication Regulation, Provisions on Protecting the Personal Information of Telecommunications and Internet Users* and other laws and regulations, combined with the *Notice of Launching a Special Campaign to Further Crack Down on APP Infringements on Users' Rights and Interests*, MIIT organized third-party testing agencies to inspect mobile phone apps and supervised problemed app companies to rectify. MIIT announced 26 apps that have not been rectified as of February 5. The

notified apps should complete the rectification before February 10. If the rectification is not completed within the time limit, MIIT will carry out corresponding decisions in accordance with laws and regulations. ([More](#))

工信部通报下架37款侵害用户权益APP

2021年2月3日，工信部信息通信管理局发布通报称，1月22日，工信部向社会通报了157家存在侵害用户权益行为的APP企业名单。经过第三方检测机构核查，截至2月3日，仍有37款软件未按照工信部要求完成整改。根据相关法律法规，工信部组织对这37款APP进行下架，相关应用商店应在该通报发布后立即下架相关APP。 ([查看更多](#))

MIIT: 37 Apps Pulled off for Infringing Users' Rights and Interests

On February 3, 2021, MIIT issued a circular stating that on January 22, MIIT announced a list of 157 app operators that infringed users' rights and interests. As of February 3, after verification and re-examination by a third-party testing agency, there were still 37 apps that had not been rectified as required by MIIT. In accordance with relevant laws and regulations, MIIT decided to organize the removal of these apps. Relevant app stores were requested to organize the removal of the listed apps immediately after the release of this circular. ([More](#))

信安标委发布快递物流服务、即时通信服务数据安全指南两项国家标准征求意见稿

2021年2月3日，全国信息安全标准化技术委员会（“信安标委”）秘书处发布了两项信息安全技术国家标准的征求意见稿，包括《信息安全技术 快递物流服务数据安全指南》和《信息安全技术 即时通信服务数据安全指南》。征求意见的截止日期为4月3日。 ([查看更多](#))

TC260 Invites Comments on 2 Draft National Information Security Technology Standards

On February 3, 2021, the Secretariat of the National Information Security Standardization Technical Committee (also known as “TC260”) issued two exposure drafts of national information security technology standards, including the *Information Security Technology: Data Security Guidelines for Express Logistics Services* and *Information Security Technology: Data Security Guidelines for Instant Messaging Services*. The deadline for submitting comments is April 3. ([More](#))

海外动态 Overseas News

Zoom就数据安全措施指控与美国联邦贸易委员会完成和解

2021年2月1日，美国联邦贸易委员会（Federal Trade Commission, “FTC”）宣布已与Zoom完成了和解。此前，FTC指控Zoom刻意误导消费者其线上会议的安全等级且危及了部分Mac用户的安全。FTC的最终命令要求Zoom实施全面的安全程序，在更新发布前彻底检查更新程序中是否存在安全漏洞，并保证软件更新不会影响第三方软件的安全性能。Zoom需要每两年提交一次由

独立第三方机构对其软件安全程序进行的性能评估，FTC有权决定是否批准。一旦发生数据泄露，Zoom需要通知FTC。 ([查看更多](#))

FTC Approves to Settle with Zoom Over the Company's Data Security Practices Allegations

On February 1, 2021, the Federal Trade Commission (“FTC”) announced that it finalized a settlement with Zoom Video Communications, Inc. (“Zoom”), over allegations it misled consumers about the level of security it provided for its Zoom meetings and compromised the security of some Mac users. The final order requires Zoom to implement a comprehensive security program, review any software updates for security flaws prior to release and ensure the updates will not hamper third-party security features. Zoom should obtain biennial assessments of its security program by an independent third party, which the FTC has authority to approve, and notify the FTC if it experiences a data breach. ([More](#))

立方律师事务所编写《立方观评》的目的仅为帮助客户及时了解中国法律及实务的最新动态和发展，上述有关信息不应被看作是特定事务的法律意见或法律依据，上述内容仅供参考。

This Newsletter has been prepared for clients and professional associates of Lifang & Partners. Whilst every effort has been made to ensure accuracy, no responsibility can be accepted for errors and omissions, however caused. The information contained in this publication should not be relied on as legal advice and should not be regarded as a substitute for detailed advice in individual cases.





Subscribe to our WeChat community

扫码关注公众号“立方律师事务所”

北京 | 上海 | 武汉 | 广州 | 深圳 | 韩国
Beijing | Shanghai | Wuhan | Guangzhou | Shenzhen | Korea

 www.lifanglaw.com
 Email: info@lifanglaw.com

 Tel: +8610 64096099
 Fax: +8610 64096260/64096261